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AZ ÚR SZENVEDÉSÉNEK VASÁRNAPJA
                                                                     
Olv.: Iz 50,4-7 – Fil 2,6-11 – Mk 14,1-15,47
Jézus szenvedéstörténete

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Elkezdődik  ez  a  szent  nagyhét,  amelyre  készültünk!  Úgy  gondolom,  hogy  mindannyian
komolyan  vettük  a  nagyböjti  felhívást!  Az  ember,  amikor  egy  ünnepre  készül,  akkor
felöltözteti a szívét! Nekünk roppant egyszerű a dolgunk, mert semmi külsőségre nem kell
gondolni. Egyetlen módon lehetséges ez a készülődés! 

Az ember őszintén magába néz, 
megvizsgálja életének mozgató erőit, 
ennek megfelelően igyekszik 
rendet teremteni gondolatai világában 
és igyekszik megtalálni azt az új utat, amely Isten útja! 
Megtalálni azt az utat, amelyen elérkezünk egymáshoz! 

Oly sokszor hangsúlyozom ezt a gondolatot, hiszen vagy ez az út van, vagy nincs emberi út!
Sajnos a világ, amely nem Isten útját keresi, attól szenved, hogy az emberek nem érkeznek
meg egymáshoz sem! Úgy tűnik, hogy egymáshoz eljutni csak Isten bátorításával lehetséges!
Szeretnék hinni abban, hogy evvel a kérdéssel mindenki foglalkozott ezen az idei nagyböjtön
és  egy  igazi  elmélyülésnek,  igazi  mély  ünnepeknek  lehetünk  részesei  az  elkövetkező
napokban.

Ma  azt  ünnepeljük,  hogy  Jézus  megérkezik  Jeruzsálembe,  abba  a  városba,  amelyet
megsiratott! Abba a városba, amely a szent város! Hányszor akartam egybegyűjteni ennek a
városnak lakóit, mintha nem akarták volna! Jézus lelke e miatt szomorú! 

Jézus a mi városunk fölött is virraszt!
Jézus a mi városunk lakóit is szeretné egybegyűjteni,
szeretné egyetlen közösséggé formálni és alakítani!

Csütörtökön  minden  reggel  ½7  órakor  szentmise  van  a  kápolnánkban,  amikor  városunk
lakóiért  imádkozunk!  Azt  a  kegyelmet  kérjük  városunk  lakóinak,  hogy  engedjenek  Isten
szólítgató  szeretetének!  Engedjenek  annak  az  Istennek,  aki  közel  jön  hozzánk!  Mekkora
ajándék ez! 

Azért imádkozunk ezen a szentmisén, 
hogy minél több ember vegye észre 
ezt a megérkező Istent
és engedjen az ő szeretetének!
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Áldott, aki az Úr nevében jön!
Ki mindenki jött már ide hozzánk, jött akár ebbe az országba, ebbe a városba! Nem hiszem,
hogy volt egy jövevény is, aki olyan szándékkal érkezett volna ide, mint amilyen szándékkal
Jézus jön hozzánk! Elegendő motívum ez nekünk arra, hogy egyszer igazán örömmel tudjuk
köszönteni Azt, aki azért jön, mert a javunkat akarja! 

Jézus
nem akar tőlünk semmit, 
nem akar tőlünk elvinni semmit, 
nem akar bennünket kifosztani, 
nem akar elszegényíteni! 
Gazdagítani akar minket!

Jézus megajándékoz minket a legnagyobb gazdagsággal,
az Ő közelségével, az Ő szeretetével!

A mai emléknapon, virágvasárnapon fogadjuk azt a Jézust, akit akkor ott Jeruzsálemben nagy
örömmel fogadott a nép, miközben tudjuk azt, hogy már voltak egyesek, akik eldöntötték,
hogy elteszik ennek a földnek színéről! Ne foglalkozzunk velük, ne foglalkozzunk Júdással
sem, aki konspirált azokkal, akik el akarták tüntetni Jézust az útból. Inkább gondoljunk azokra
az emberekre, akik önfeledten ünnepeltek. Mit akartak, mit tudtak, ki tudja! 

Jeruzsálemben az emberek örültek,
talán valamit megsejtettek abból, 

hogy Aki jön, az miattunk érkezik!

Barkaszentelés

Megáldjuk ezeket az ágakat, amik egyes emberek kezében vannak. Ezek első hírnökei az új
életnek! Hányszor indultunk el ilyen ígéretesen, mint ahogy tavasszal kinyílik a virág! Aztán
kiteljesedik? Reménykedünk benne! 

Bennünk is megfogalmazódhat az új, 
valami egészen új, 
amibe nem szólhat bele sem politika, 
sem gazdasági kérdések!

Egy egészen új, ami a lelkünk virága!

Könyörögjünk
Mindenható örök Isten, szenteld meg áldásoddal ezeket az ágakat, hogy akik most örvendezve
lépünk Krisztus Király nyomába, általa egykor az örök Jeruzsálembe is eljussunk, aki él és
uralkodik mindörökkön örökké!                                                                            +  A M E N  +

Körmenettel a templomba
Elindulunk. Ez a kereszt, amit kezemben tartok, arra a Jézusra emlékeztet, aki értünk jött, aki
értünk szenvedett,  aki értünk meghalt és aki arra az útra hív bennünket, amelyen ő járt! Az Ő
útja  az  Egyház  útja!  Az  Ő  útja  a  keresztények  útja!  Ezen  most  különösképpen  el  kell
gondolkodni, hiszen a világ értetlenkedik. A pogányságba süllyedt világ nem érti Jézust, nem
ismeri az ő útját! Éppen ezért nagyon nagy kihívás számunkra ez az értetlenkedés és ez az út,
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amelyen járnunk kell, mert a világnak értenie kell, hogy mi az élet értelme! A világnak meg
kell ismernie azt az utat, ami értelmet ad az életünknek! Most amikor elindulunk, gondoljunk
mindezekre. A templomba megyünk be, de valójában ez az út a templomból vezet kifelé. 

Áldott, Aki eljött hozzánk!
Áldottak mindazok, akik az Ő útján járnak!

Szentbeszéd

Felolvasták Jézus szenvedéstörténetét
A Világosság a világba jött,  de a  világ jobban szerette a  sötétséget,  mint  a  világosságot!
Nagyon beleszerettünk a sötétségbe! Ha még mindig nem döbbenünk arra rá, hogy vagy a
világossághoz  csatlakozunk,  vagy  elnyel  bennünket  a  sötétség,  akkor  menthetetlenek
vagyunk! A sötétségben sötét üzelmek zajlanak. A sötétségben emberellenes összeesküvések
szövődnek.  A sötétségben az egyéni  érdekek hatalmasodnak el.  A sötétségben senki  nem
keresi a másik ember arcát.

A  világ  sötétbe  burkolódzik!  Vannak  a  történelemnek  szakaszai,  amikor  ez  a  sötétség
átláthatatlannak tűnik, amikor reménytelen az élet! A harmadik évezredben élünk. Azzal a
hittel  léptünk  ebbe  a  harmadik  évezredbe,  hogy  egy  új  világ  kezdődik!  A  világ  egyről
feledkezik  meg,  áltatjuk  magunkat,  a  sötétséggel  barátkozunk  és  a  világosság  után
vágyakozunk! Jézus ebben a harcban, a sötétség és a világosság harcában egyértelműen a
világosság oldalán áll! 

A világosságnak akár nevet is adhatunk:
az egymás iránti szeretet!

Ennek a világosságnak ilyen neve is lehet: önzetlenség! 
Ez a világosság azt is jelentheti, hogy összetartozunk! 
Arra is kell gondolni, hogy senki sem élhet önmagának! 
Aki önmagának él, az az ember ellensége, 
az hazudik, az becsapja a világot, becsapja a másik embert!

Jézus az igazság, Jézus az élet igenje!
Tanuljunk Tőle!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves  Testvérek!  Most  az  Úr  imádságát  imádkozzuk,  amit  Jézus  tanított  az  embernek.
Meggyőződésem, hogy valami akkor mozdul majd előre, ha ezt az imádságot minden ember
lelkében el tudja fogadni és imádkozza. 

Egy az Atyánk és egymásnak testvérei vagyunk!

Ez az alapja mindennek! 
E nélkül az egész élet szélhámoskodás 
és egymást tőrbe csaljuk. 
Imádkozzunk élő hittel!

Mi Atyánk…
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Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Elkezdődött ez a szent nagyhét. Nem véletlenül hívják így! Nagy ünnepek előtt állunk, amik a
mi  emberi  életünk  szempontjából  meghatározóak!  Rendkívül  fontos,  hogy  az  ember  az
ünnepre fölkészüljön. Aki nem tud ünnepeli, azt elnyelik a hétköznapok.
Nagycsütörtök, nagypéntek, nagyszombat három meghatározó nap.

Nagycsütörtökön
Jézus utolsó vacsorai ünnepére gondolunk, amelynek központi üzenete a szolgálat! Jézus azért
jött,  hogy szolgáljon bennünket. Ez életünk lényege, vagy egymást szolgáljuk, vagy hiába
élünk! Az élet nem abból áll, hogy egymással szemben elvárásaink vannak, hanem abból áll,
hogy egymást megajándékozhatjuk úgy, hogy a másikért élünk! Ez a szolgálat! 
Este ½6 órakor van az utolsó vacsorai emlékmise.

Nagypéntek
arról szól, hogy Jézus nemcsak példát adott, hanem: nagyobb szeretete senkinek nincs annál,
mint  Aki  életét  adja  barátaiért!  A szolgálatba  belehalunk.  Mindenki  belehal  az  életbe,  de
micsoda szerencsétlen ember az,  aki  megállapíthatja  élete  végén,  hogy csak magának élt.
Gyümölcstelen élete volt. Nagypéntek arról szól, hogy a szolgálat nem szó, a szolgálat az
életet jelenti! Áldozat! Délután 3 órakor keresztút lesz a kápolnában. 
Este ½6 órakor kezdődik Jézus szenvedésének megünneplése a csonkamisével.

Nagyszombat
azt a nagy igazságot hirdeti, hogy átélhetjük a föltámadás élményét. Egyetlen ára van, hogy az
ember magára veszi a másik terhét, osztozik a másik ember örömében és ez a feltámadás
élménye! Feltámadott emberként élhetünk életünk minden napján! Vagy így, vagy mindennap
haldoklunk. Készüljünk ezekre a napokra. 
Este 7 órakor kezdődik húsvét vigíliájának megünneplése.

Húsvét vasárnap
9 órakor és 11 órakor van itt, a kápolnában szentmise. Húsvét hétfőn 9 órakor van szentmise. 

Nagyon fontosak ezek az ünnepek!
Életünk támpontjai jelöltetnek ki ezen alkalmakkor!

Ne dőljünk be ezeknek a hisztériáknak a vasárnapi nyitás, zárás kérdésében. Múlt vasárnap
Ausztriában kellett lennünk. Ott föl se merül senkiben, hogy vasárnap ezek a nagy üzletek
miért vannak zárva. Milyen csoda, élnek az emberek. Mintha itt most Magyarországon az
emberi  életet  támadnák azért,  mert  vasárnap a  plázákban nem lehet  egész nap lődörögni.
Szabad szombat van. Nem értek egyet azzal, hogy a pogányokat kényszerítjük a vasárnapi
ünneplésre. Nem azért kell a vasárnapi ünneplés, hogy templomba jöhessenek az emberek.
Aki nem akar jönni,  az úgyse jön,  aki meg, ha vasárnapi nyitva tartás van,  akkor is jön.
Legfeljebb arról van szó, hogy az emberek talán egy kicsit gondolkodjanak el azon, hogy nem
lehet ünneplés nélkül élni! Az állatnak nincs ünnepe. Az ember életét az ünnep teszi igazolttá,
különben elveszítünk valamit.

Ünnepeljünk! 
Aki komolyan gondolja, az jöjjön el ezeken a napokon!

+  Á L D Á S  +
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